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By- og Boligudvalget

Ministeren for by, bolig og landdistrikters besvarelse af spørgsmål nr. 
del. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Spørgsmål nr. 61 BYB, alm. del:

Vil ministeren redegøre for status for den undersøgelse af andelsboligmarkedet, som ministeren 
lovede den 1. dec. 2012 i artiklen ”Hver femte andelsbolig er en 

Svar:

Jeg har igangsat en undersøgelse af anvendelsen af renteswapaftaler i andelsboligforeninger og de 
konsekvenser, aftalerne kan have for foreningerne, den enkelte andelshaver og eventulle købere. 

Sigtet med undersøgelsen er at skabe grundlag for en vurdering af behovet for at iværksætte konkrete 
initiativer i forhold til anvendelsen af renteswapaftaler som finansieringsform for andelsboligforeninger. 
Undersøgelsen forventes afsluttet inden sommeren 2012.
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Ministeren for by, bolig og landdistrikters besvarelse af spørgsmål nr. 
. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF)

61 BYB, alm. del:

Vil ministeren redegøre for status for den undersøgelse af andelsboligmarkedet, som ministeren 
lovede den 1. dec. 2012 i artiklen ”Hver femte andelsbolig er en gældsfælde” bragt på business.dk?

Jeg har igangsat en undersøgelse af anvendelsen af renteswapaftaler i andelsboligforeninger og de 
konsekvenser, aftalerne kan have for foreningerne, den enkelte andelshaver og eventulle købere. 

lsen er at skabe grundlag for en vurdering af behovet for at iværksætte konkrete 
initiativer i forhold til anvendelsen af renteswapaftaler som finansieringsform for andelsboligforeninger. 
Undersøgelsen forventes afsluttet inden sommeren 2012.

Med venlig hilsen

Carsten Hansen
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